

Janice is a consultant at RKS.

Janice has over 10 years of experience advising in all areas in matrimonial and family related matters including divorce and separation, nuptial agreements, relocation, wardship, adoption, childcare and custody and financial disputes, often with an international element. Janice has a particular interest in dealing with cases involving complex financial issues such as those involving trust and corporate structures, and third-party interests issues. Janice has participated in various cases advising high net worth clients with substantial assets. She also has experience in dealing with contentious estate and probate matters.

She was trained in an international law firm where she received training in family, wealth planning and was also seconded to the commercial team in London for six months. Upon her qualification in 2016, Janice has devoted her practice in family law as she is committed to provide delicate assistance to others and resolve their problems during one of the most challenging periods in their lives. She strives to achieve a positive and favourable outcome for clients with her empathetic and pragmatic approach.

Janice is also keen to help clients resolve their disputes outside the courtroom and she has participated in a number of mediator-facilitated Financial Dispute Resolution Hearing and has helped parties reach a settlement.

Janice is fluent in English, Cantonese and Mandarin. She is a member of the Hong Kong Family Law Association, a regular contributor for the Hong Kong Family Law Reports, and a member of the CPD committee in the Law Society of Hong Kong.

In 2024, she was recognised by Doyle's Guide Hong Kong as a Rising Star in Family Law.

Family Cases

- *JEK v LCYP* (Hague Convention; habitual residence) CACV125/2015 and *LCYP v JEK* (Jurisdiction for divorce: domicile and substantial connection) CACV98/2015 - Assisted in a groundbreaking case involving the removal of children from New York to Hong Kong.
- *W, Y v L, KP*, FCMC 4636/2015, 5 July 2016 - participated in 4 day trial acting for the mother in her successful application for permanent relocation with child to Shanghai, PRC
- *CWCC v YKOP* (Maintenance Pending Suit and third parties) [2018] HKFLR 320 – an application for Maintenance Pending Suit which involved third party financial assistance.

- *Y, JYW v YSC* (joinder and third party discovery) [2019] HKFC 322 – acted for wife in successfully defending husband's intended applications to join wife's father as a third party to the ancillary relief proceedings and to seek third party discovery against wife's father.
- *WYSL v FHCBA and Ors* [2019] HKEC 2379 – a case involving a discretionary trust set up by the patriarch and about the wife's needs which went to the Court of Appeal and assisted the wife to successfully secure a higher lump sum award.
- *MPY v. WYC* (Discovery) [2024] HKFC 158 – Acted for a wife in her successful application seeking financial discovery with costs against an uncooperative husband in a big money case
- *MPY v. WYC* [2024] HKCA 1132 acted for wife and successfully opposed husband's application to the Court of Appeal for leave to appeal and transfer the case to High Court

Trusts and Probate

- *Lee Goo Lynette Siu Yin v. Cheung Wai Ming Daisy* [2019] HKCFI 1086: acted for the beneficiaries for their successful application for removal of personal representative of HK\$500+ million estate.

Education

University of Toronto, Hons B.Sc. in Psychology and Criminology

University of Cambridge, M. Phil in Criminology

University of Hong Kong, Juris Doctor (J.D.), Postgraduate Certificate in Laws (PCLL)

Languages

Cantonese, English and Mandarin

張冠晶律師是 RKS 的顧問律師。

張律師在婚姻和家庭相關事宜的各個領域都有超過 10 年的諮詢經驗，包括離婚和分居、婚前協議、搬遷、監護、領養、兒童照顧和監護以及財務糾紛（通常涉及國際因素）。張律師對處理涉及複雜財務問題的案件特別感興趣，例如涉及信託和公司結構以及第三方利益問題的案件。張律師曾參與多起案件，為擁有龐大資產的高淨值客戶提供諮詢服務。她也有處理有爭議的遺產和遺囑認證事宜的經驗。

她曾在一家國際律師事務所接受家庭、財富規劃方面的培訓，還被借調到倫敦的商業團隊工作了六個月。在 2016 年取得律師資格後，張律師專注於家庭法的執業，因為她致力於為他人提供細緻的協助，並在他們人生中最具挑戰性的時期解決他們的問題。她以同理心和務實的態度，努力為客戶爭取積極有利的結果。

張律師也熱衷於協助客戶在法庭外解決糾紛，她曾參與多場由調解員主持的財務糾紛決議聽證會，並協助當事人達成和解。

張律師能說流利的英語、廣東話和普通話。她是香港家庭法律協會會員、香港家庭法律報告的定期撰稿人，以及香港律師會持續專業發展委員會成員。

2024 年，她獲 Doyle's Guide Hong Kong 評選為家事法的新星。

家事案件

- *JEK v LCYP* (海牙公約；慣常居所) CACV125/2015 及 *LCYP v JEK* (離婚管轄權：居籍及實質聯繫) CACV98/2015 - 協助處理一宗涉及將子女從紐約移居香港的突破性案件。
- *W, Y v L, KP, FCMC* 4636/2015, 2016 年 7 月 5 日 - 參與為期 4 天的審訊，代表母親成功申請帶同子女永久遷居至中國上海
- *CWCC v YKOP* (訴訟前贍養費及第三方) [2018] HKFLR 320 - 訴訟前贍養費申請，涉及第三方經濟援助。
- *Y, JYW v YSC* (joinder and third party discovery) [2019] HKFC 322 - 代表妻子成功抗辯丈夫擬申請將妻子的父親列為附屬濟助法律程序的第三方，並尋求針對妻子父親的第三方透露。
- *WYSL v FHCBA and Ors* [2019] HKEC 2379 - 一宗涉及族長設立的全權信託及關於妻子需要的案件，該案上訴至上訴法庭，並協助妻子成功取得較高的一筆過判給。
- *MPY v. WYC* (Discovery) [2024] HKFC 158 - 在一宗涉及巨額金錢的案件中，代表妻子成功向不合作的丈夫申請財務披露，並要求支付訟費。
- *MPY v. WYC* [2024] HKCA 1132 - 代表妻子成功反對丈夫向上訴法庭提出的上訴許可申請，並將案件移交高等法院。

信託與遺囑認證

- *Lee Goo Lynette Siu Yin v. Cheung Wai Ming Daisy* [2019] HKCFI 1086：代表受益人成功申請罷免港幣五億多元遺產的遺產代理人。

教育背景

多倫多大學，心理學與犯罪學榮譽理學士

劍橋大學，犯罪學哲學碩士

香港大學，法學博士 (J.D.)，法律深造證書 (PCLL)

語言

粵語、英語及普通話